
Ni osam godina od prodaje NIS-a Srbija nije utvrdila šta je prodala

Vlada Srbije i nadležne institucije još nisu utvrdile detaljan spisak imovine koju su
predstavnici države, zajedno s većinskim udelom u nacionalnoj naftnoj kompaniji, prodali
ruskom Gazpromnjeftu još 2008. Umesto toga, Vlada je poslednjih osam godina svojim
zaključcima prenela u vlasništvo NIS-a stotine objekata.
Vlada je prema ugovoru o prodaji NIS-a bila u obavezi da Gazpromnjeftu dostavi detaljan
spisak imovine naftne industrije. Insajder je taj spisak tražio prvi put 2013. prilikom rada na
serijalu Energetski (ne)sporazum. Umesto spiska smo dobili gotovo 40 zaključaka Vlade
kojima se postepeno utvrđivalo šta je zapravo prodato ugovorom o prodaji nacionalne naftne
kompanije.
U julu ove godine ponovo smo od Vlade tražili spisak imovine, ali smo i ovoga puta dobili
zaključke Vlade. S oko ukupno 43 zaključka, od kojih prvi usvojen u decembru 2009, država
je prenela u vlasništvo NIS-a oko 3.000 objekata.
Direkcija za imovinu dužna da popiše šta smo prodali s NIS-om?
Vlada Srbije je prvim zaključkom od 2009. zadužila Republičku direkciju za imovinu da u
saradnji s Republičkim geodetskim zavodom dostavi spisak nespornih nekretnina Naftne
industrije Srbije. Činjenica da spisak još nije konačan mogla bi da ukazuje na to da je i dalje
ostalo imovine koja je pod nekom vrstom spora.
Zanimljivo je i to da je Vlada Srbije proteklih osam godina zaključke o prenosu imovine u
vlasništvo NIS-a donosila na predlog Republičke direkcije za imovinu.
Vlada Mirka Cvetkovića donela je 25 zaključka od 2009 do aprila 2012. Vlada na čijem je
čelu bio Ivica Dačić nastavila je ovaj posao i donela ukupno 14 zaključaka. Prethodna Vlada,
prevođena Aleksandrom Vučićem, donela je četiri zaključka. Aktuelna Vlada za sada nije
donosila zaključke o prenosu imovine u vlasništvo NIS-a.
Poslednji zaključak odnosio se na izmene jednog zaključka iz 2011, dok je pretposlednjim iz
decembra 2014, primera radi, u vlasništvo NIS-a preneto 35 različitih objekata, koji su do
tada uglavnom bili u vlasništvu Srbije, a NIS je imao pravo korišćenja. Među objektima koji
su tada preneti su benzinske stanice, postrojenja za preradu nafte, pomoćne zgrade, jedna
garsonjera na Vračaru, čiji je nosilac prava korišćenja bio Jugopetrol.
Sve ovo pokazuje da 2008, kada je Vlada potpisala ugovor o prodaji NIS-a, predstavnici
države Srbije zapravo i nisu znali šta se prodaje s nacionalnom naftnom kompanijom.
Ugovor je potpisala Vlada DS-a i DSS-a, na čijem je čelu bio Vojislav Koštunica. Sporazum s
Rusijom, koji je podrazumevao i ugovor o prodaji većinskog udela u NIS-u, podržao je i
tadašnji predsednik Boris Tadić. Sporazum su tada podržale gotovo sve parlamentarne
stranke, uključujući i tadašnje poslanike SNS-a i SPS-a.
Svi zaključci Vlada Srbije o prenosu imovine u vlasništvo NIS-a nakon potpisivanja ugovora
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o prodaji koje je Insajder dobio na osnovu Zakona o pristupu informacijama od javnog
značaja.
izvor: insajder.net


